
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Jana Dobrzyñskiego

na 42. posiedzeniu Senatu
w dniu 22 paŸdziernika 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Modernizacja szpitali oraz dokonywane zakupy nowoczesnego sprzêtu ratuj¹cego ¿ycie w istocie nie

poprawiaj¹ sytuacji s³u¿by zdrowia. Faktem jest, ¿e poprawiaj¹ siê wyniki i warunki leczenia pacjentów,
jednak¿e problem tkwi w finansowaniu zabiegów przez Narodowy Fundusz Zdrowia. Obecnie NFZ nie
p³aci, i w dalszym ci¹gu nie zamierza p³aciæ, za pacjentów przyjêtych ponad za³o¿ony limit. Jest to
krzywdz¹ce nie tyle dla samych szpitali, ile dla pacjentów. Z obawy przed wpadniêciem w spiralê d³ugów
szpitale bêd¹ odmawiaæ udzielania pomocy potrzebuj¹cym. Taka sytuacja jest niedopuszczalna. G³ó-
wn¹ ide¹ istnienia szpitali i w ogóle s³u¿by zdrowia jest leczenie, udzielanie pomocy, a nie œledzenie sta-
tystyk finansowych. Szpitale nie mog¹ byæ karane za wyleczenie zbyt wielu pacjentów. Kar¹ w tym
wypadku jest odmowa zap³aty za ich leczenie przez Narodowy Fundusz Zdrowia. Nale¿y zdaæ sobie
spraw¹ z tego, ¿e problem bêdzie z biegiem lat siê pog³êbia³. Nie wystarczy na przyk³ad podniesienie wy-
sokoœci sk³adki zdrowotnej, gdy¿ w starzej¹cym siê spo³eczeñstwie polskim ca³y czas przybywa osób po-
trzebuj¹cych leczenia, a ubywa osób p³ac¹cych sk³adki.

Dlatego zwracam siê do Pani Minister z nastêpuj¹cymi pytaniami:
1. Czy widzi pani jakieœ rozwi¹zanie wskazanego problemu? Czy Ministerstwo Zdrowia podjê³o jakie-

kolwiek kroki w celu zapobie¿enia takim sytuacjom w przysz³oœci? Je¿eli tak, to proszê o wskazanie, ja-
kie podjêto w tym celu czynnoœci?

2. Proszê tak¿e o wskazanie, w jaki sposób ma siê zachowaæ dyrektor szpitala, który wykorzysta³ ju¿
za³o¿ony na leczenie limit, a zg³aszaj¹ siê do niego osoby potrzebuj¹ce leczenia. Kto w takiej sytuacji po-
kryje koszty leczenia i na jakich zasadach?
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